
Zn: KRG.0012.5.2021

Protokół Nr 5/2021

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego
odbytego w dniu 25 października 2021roku.

Ad pkt 1.

Posiedzenie Komisji otworzył jej Przewodniczqcy Jan Rutowicz witając na
wstęp i e zebr any ch członków'
Stwierdził', ze na stan 5 członkow zgodnie z |istq obecności w posiedzeniu udział.
bierze 5, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Następnie Przewodniczqcy Komisj i powitał :

- Wojta Gminy Henryka Koniecznego,
- Z-cę Wójta Krzysztofa Bajora)
- Sekretarza Gminy Barbarę Badelskę,
- Skarbnika Gminy Annę Wajnberger,
- Inspektora ds. drogownictwa Wojciecha Domańskiego,
- Inspektora ds. ochrony środowiska Tomasza Plutę,

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 2.

Przewodnicz4cy Komisji zapoznał' Z proponowanym porzędkiem posiedzenia,
który stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Do porzędku nie było uwag.
Komisja jednogłośnie przyjęł'aporzqdek posiedzenia w następuj ąaym brzmieniu:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porzqdku posied zenia Komisj i.
3 . Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisj i odbyego

w dniu 13 wrześniaLjfl roku.
4. Informacjanatemat podejmowanych działań,w sprawię zal<ładu Polskie odpady

Komunalne spółka Z o.o w Kięlcach.
5. Informacjanatemat zadanrealtzowanych w ramach robót publicznych

i interwencyjnych w ciągu roku.
6. Zapoznanie się z projektami uchwał nanajbltzszę sesję Rady Gminy Fałków.
7. Sprawy róine i wolne wnioski.
8.. Zakonczęnte p o si edzeni a.



Ad pkt 3.

Następnie Komisja bez uwag i jednogtośnie przyjęła protokół ze wspólnęgo
posiedzenia Komisji odbytego w dniu 13 wrześnta2027 r.

Ad pkt 4.

W tym punkcie Prowadzqcy udzielił głosu inspektorowi ds. ochrony środowiska
Tomaszowi Plucie' aby omówił sytuację zwiqzanq Z zakŁadem Polskie odpady
Komunalne sp. z o.o., który prowadził swoj4 działalnośó na terenie naszej gminy.
Zal<tad ten składuje odpady na działcę przry ulicy Pl4skowickiej w Fałkowie, w ilości
znacznie przewyŻszaj4cej ilości dopuszczalne w pozwoleniu zintegrowanym, które

zostało wydane, a następnie cofniętę przez Starostę Koneckiego. Inspektor podkreślił,

ze cały czas trwĄ4 dz\at.ania i toczq się postępowania w róŻnych instancj ach zwtęane
z działalności4 tego zakładu.
Inspektor ds. ochrony środowiska poinformował, ię Prokuratura okresowo prosi
o nadsyłanie informacji jakie czynności podejmuje Wójt Gminy Fałków
w przedmiotowej sprawie. W ocenie Wojta Gminy Fałków organ ktory wydał
pozwolenie zintegrowane azyli Starosta Konecki winien w całości v,yegzekwować
uprzętnięcie składowanych odpadów, gdyiz zostały onę zgromadzone na potrzeby
działa\ności Społki PoK' dla której to wydał pozwolenie zintegrowane' w przypadku
gdyby Spółka nie dokonała ich uprzqtnięcia. Z tak4 ocenę nie zgadza się Starosta
Konecki, który stoi na stanowisku, ie kornpetencje co do uprzątnięcia odpadów
dotyczq tylko dział.ęk geodezyjnych objętych pozwoleniem zintegrowanym.
W zwiqzku z czym zaistniała potrzeba rozstrzygnięcia Sporu o właściwośó. Sprawę
rozpoznawał' Naczelny Sqd Administracyjny w Warszawie' ktory oddalił skargę

kasacyjn4 Wójta Gminy Fałków. Wójt nie był stroną w postępowaniu dotycz4cym
wydania pozwolenia zintegrowanego' nie mógł wyrazic swojego stanowiska
w sprawie' a co zatymidzię nie mógł się od tej decyzji odwołaó przedstawiaj4c swo.ie

merytbrycznę uzasadnienia. Koszty uprzqtnięcia odpadów szacuje się na kilkadziesiąt
milionów ztotych i powinien je ponieść właściciel zal<ładu, nie gmina. Gmina opiera

się na zasadzie logiczności, tj. jeieli odpady zostaty zgromadzone przęz Spółkę PoK
po uzyskaniu pozwolenia zintegrowanego wydanego przez Starostę Koneckiego to

zgodnie z zasadq, ze otgan wydaj4cy decyi1ę jest z niq zwt4Zany, to ten organ

powinien przestrzegać prawidłowego sposobu realizacjt zapisów tej decyzji, chociazby
przez dokonywanie częstych cyklicznych kontroli Społki PoK, tak aby nie dopuścić

do zgromadzenia ponadnormatywnych ilości odpadów. Starosta Konecki powinien
odpowiednio wcześniej dokonaó stosownych kontroli, chociazby przy udziaIe
Wojewódzkiego Inspektora ochrony Srodowiska w Kielcach, nie dopuszcza1qc tym
Samym do ponadnormatywnego i nieprawidłowego składowania odpadów, tyrrl

bardziej, ie monity o nieprawidłowościach (gdy tylko pozyskano te infognacje)
ptzesyłał. Wójt Gminy Fałków do Starosty Koneckiego. Tak więc, jeŻeli kontrole nie
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odbyły się odpowiednio wcześniej, to nie jest zasadnym oczekiwanie od Wójta, Że

Gmina Fałków posprząta odpady z dział.ęknie objętych pozwoleniem zintegrowanych'
gdyi jak sam stwierdził na sesji Rady Gminy Fałków w lutym biezqcego roku
ówczesny Prezes PoK wszystkie odpady .zostaĘ zgromadzone na potrzeby
prowadzonej działalności prZęZ Spółkę PoK, a tylko niedopatrzenie przez jego
pracowników spowodowało ii pozostałę działki na których zgromadzono odpady nie
zostały ujęte wę wniosku o uzyskanie decyzji - pozwolenl'e zintegrowane.
W chwili obecnej toczy się proces przeciwko ówczesnemu Prezesowi PoK Panu
Robertowi Pachowi w Sqdzie Rejonowym w Końskich' któremu Prokuratura postawiła
kilka zarzutow. Jeden z nich dotyczy zgromadzonych odpadów. Gmina Fałków na
chwilę obecn4 nie jest uczestnikiem w tym postępowaniu' gdyz o tym decyduje Sęd.
Z przekazów mędialnych Gmina posiada informacj e, ze Prokuratura zabezpieczyła
caĘ majętek Roberta Pacha na poczet kosztów związanych z posprz4taniem
składowiska.

Ad pkt 5.

W tym miejscu głos zabrał inspektor Wojciech Domański, l.tóry powiedziaŁ, Że

w ramach robót publicznych w okresie od marca do października pracowało 10 osób
i 2 osoby sę zatrudnione w ramach programu ,, Ekolog''. Ci pracownicy w tym czasie
zajmowaLi się między innymi: opryskiem chodników z kostki brukowej środkiem
chwastobójczym' porzędkowanięm i koszeniem skwerów i parku podworskiego,
sprz4taniem targowicy, wycinki zaWzaczęn pod budowę cfierech dróg na osiedlu Jana
Pawła II w Fałkowie, remontami dróg i przepustów' remont budynków szkolnych
i malowanie wewnątrz.W chwili obecnej trwa grabienie liści na placach publicznych.

Ad pkt 6.

W tym punkcie Skarbnik Gminy Anna Wajnberger omówiła dwa projekty
uchwat przygotowane na najbliŻszq sesję Rady Gminy dotyczqce zmian .w

Wieloletniej Prognozie Finansowej dla Gminy Fałków na lata 202I -2026 oraz zmlan
w Budzecie Gminy na rok 202|. Zmiany te wynikEq z faktu' Że otrzymaliśmy z
programu ,,Polski Ład,, 473I.000 zł na modernizacje obiektów uiy,teczności
publicznej na terenie gminy.

Następnie Sekretarz Gminy Barbara Badelska omówiła projekt uchwały
uporzqdkowujęcej handel na gminnym targowisku oruz projekt uchwały w sprawie
zasad korzystania ze świetlic wiejskich na terenie gminy.

W dalszym cięgu obrad głos zabrał Wójt Gminy Henryk Konieczny' który
oznajmit., zę na zgromadzeniu Staropolskiego Zwiqzku Gmin i Miast w Końskich
podjęto uchwałę w sprawie składki na 2022 rok i będzie ona wynosió 1,50 od 1

mieszkańca. Pan Wójt powiedział równiei, ze s4 osoby przyjaźnie nastawigne do
gminy, sŁuz4 swoj4 wiedzq i kompetencjami pomagajq nam przy pozyskiwaniu

ą



środków finansowych, dlatego tęŻ na najbliŻszej sesji będzie prosił radę o podjęcre
uchwały w prawie uhonorowania niektórych osób tytułem ,,Przyjaciela Gminy
Fałków''.

Następnie pan wójt omówił projekt uchwĄ w sprawie sprzedaĘ w drodze
przetargu 9 -arowej działki w miejscowości Rudka, nazakup ktorej jest chętna osoba'

Poza tym pan wójt podniósł temat konieczności wniesienia opł.aty dla Gminnej
Spółdzielni SCh w Kodrębiu w wysokości 40.000 zł jako rekompensaty za budynki i
płot wykorzystane przez gminę w czasie rcwitalizacji Fałkowa. Spółdzielnia zwrócIła
się do gminy o pomoc finansowq za prze1ęte kilka lat temu budynki gospodarcze i
płot. operat szacunkoo,.y z 2014 roku zate obiekty wynosi 189 000 zt.otych. Gmina
rozebranq wiatę wykorzysta ponownie na oczyszczalni ścieków jako magazyn pod
solankę wykorzystywanę do posypywania dróg w czasię zimy, natomiast rozebrany
płot wykorzystano do podbudon.,y remontowanych dróg. Gmina juz poniosła pewne

koszty przy utwardzeniu terenu wokół budynku sklepu i apteki' wobec powyzszego
naleĘ rozwaĘć zwrotu dla GS-u 40 000 zt.

Następnie pan wójt omówił projekt uchwĄ dotyczący petycji grupy rodziców
w sprawie powstania 8-godzinnego przedszkola w Fałkowie. Komisja Skarg
Wniosków i Petycji uznała petycję za zasadnq.

Ad pkt 7.

Na poczętku tego punktu zabrał' głos Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr
Gonerka informuj4c radnych ' ie szkoły znajdu1ęce się na terenie gminy nie tylko
zostaĘ bardzo dobrzę wyposazone ale równiez zewnętrznie prezent,'ję 

'ię bardzo
dobrzę. Poprosił o uzupełnienie siatką ogrodzeniowę brakuj4cego ogrodzenia w parku
przy siłowni zewnętrznej w Fałkowie. Brakuje tam ogrodzenia około 15 - 20 metrów.

Ad pkt 8.

W zwiqzku ze zrealizowaniem porzędku posiedzenia Przewodniczqcy Komisji
p o dzi ękował ws zy stkim za udział i zamknqt' po s i edzeni e.

Na tym protokół zakonczono.

Protokółował'a.
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Q Radv Gminy w Fałkówió

Jan Rutowicz


